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Jaro se klube

Zastupitelstvo obce
9. zasedání Zastupitelstva obce Střelice se

konalo 5. února 2004 v zasedacím sále Obecního
úřadu za přítomnosti všech 15 členů ZO.

Starosta Mgr. Mareš zahájil zasedání v 19:00
hodin a seznámil přítomné s programem jednání.

Jako ověřovatelé zápisu byli zvoleni paní Petra
Vidláková a pan Jan Stehno.

Do návrhové komise byli zvoleni pan Ing. Vojtěch
Fučík a pan Ing. Zdeněk Trnka.

Pan Patrik Smutný seznámil s plněním usnesení
z 8. zasedání ZO. Zastupitelstvo uložilo Radě obce
projednat se ZEVO Střelice údržbu pozemku
za bytovými domy na ulici A. Smutného. Zástupce
ZEVA byl ústně na skutečnost upozorněn. Trval
úkol ze 7. ZO ve věci prověření dopravní situace
v lokalitě Cihelna. Situace se začne řešit od příštího
týdne s firmou Urbania.

Místostarosta RNDr. Luděk Sklenář podal zprávu
o činnosti Rady obce v období od 8. zasedání
Zastupitelstva do dnešního dne. Rada zasedala
celkem 3 x, 5.1., 19.1. a 2.2.2004. Účast radních
na všech zasedáních byla 100%.

Starosta seznámil s rozpočtovými opatřeními
č. 0/2004 a členové ZO je schválili. Příjmy i výdaje
se snížily o 2.203.700,- Kč. Rozpočet je vyrovnaný,
příjmy i výdaje činí 67.768.400,- Kč.

V dalším bodě místostarosta informoval členy
zastupitelstva, že by měli hlasovat o usnesení
o schválení návrhu změny č. II územního plánu
sídelního útvaru Střelice a také o obecně závazné
vyhlášce č. 1/2004 o závazných částech změny
č. I. územního plánu sídelního útvaru Střelice,
kterou se mění a doplňuje vyhláška č. 1/1996.
Jedná se o změny, které již dříve ZO řešilo - v ulici
Za Humny budou plochy pro bydlení s drobným
podnikáním a rozšiřují se plochy pro podnikání
východním směrem ke komunikaci vedoucí
od firmy ZEVO na silnici Střelice - Ostopovice.
Členové zastupitelstva vyslovili souhlas.

RNDr. Sklenář předložil k projednání nabídku
Ing. Kupské, která obci nabízí k odkoupení
pozemek p.č. KN 361/2. Jedná se o polní cestu
v blízkosti nákupního střediska. Rada obce
i stavební komise doporučují pozemek odkoupit
za 150,- Kč/m2, což bylo zastupitelstvem schváleno.

V různém se řešily tyto body:
WWW stránky Obce Střelice - v rubrice

„Komentáře“, která byla dříve podnětná a
kde občané psali své připomínky a návrhy k životu
v obci, se v poslední době stále častěji objevují
příspěvky vulgární, nesmyslné nebo urážlivé. Rada
situaci projednávala a došla k názoru tyto příspěvky
nezpřístupňovat veřejnosti. Reakce občanů
na tento krok je ovšem negativní, takže dáváme
ke zvážení zastupitelstvu, zda komentáře
ponechat, či nějak filtrovat, nebo úplně zrušit.
Rozpoutala se diskuse v níž část členů ZO byla
pro zrušení rubriky, část pro ponechání a ozývaly
se i hlasy pro třídění příspěvků a nezveřejňování
vulgarismů, neboť se objevují na reprezentativních
stránkách naší obce. Závěrem starosta doporučil

podmíněné pokračování rubriky „Komentáře“
do příštího zasedání zastupitelstva a poté opětovné
projednání. Pokud se příspěvky nezkulturní, rubriku
zřejmě zrušíme.

Nabídka pana Mgr. Karmazína na prodej
pozemku p.č. 1163/1, 1163/2 a 1164/2 obci
za účelem výstavby příjezdové komunikace ke hřišti
a odstavného parkoviště za cenu 300,- Kč/m2. Rada
obce i stavební komise se shodly, že do budoucna
bychom zájem měli, ovšem v současné době nejsou
na vykoupení pozemku peníze. Členové
zastupitelstva se usnesli, že s panem Karmazínem
budeme o prodeji dále jednat.

Ing. Fučík vysvětlil další kroky nezbytné
pro pokračování výstavby bytového domu. Jedná
se schválení zřízení zástavního práva ve prospěch
Českomoravské hypoteční banky, a.s. ke spolu-
vlastnickému podílu obce Střelice a dále o převzetí
ručitelského závazku prohlášením, kterým se obec
Střelice zavazuje zajistit ručením pohledávku
Českomoravské hypoteční banky, a. s. za Střelice,
bytové družstvo, se sídlem U Svitavy 2, 618 00
Brno. Členové ZO s tímto projevili souhlas.

Na základě podnětu občanů a komise školské a
kulturní bylo schváleno umístění 10 ks laviček
v obci. Protože by měly být z kvalitního dřeva,
vyšplhala se jejich cena až ke 40.000,- Kč včetně
DPH. Zhotovení i instalaci zajistí firma Driml
v březnu t.r.

Prodej domu č.p. 504 panu Kachlíkovi - pan Ivan
Kachlík požádal o prodej domu, v němž bydlí jeho
otec. Předzahrádka a dům jsou na pozemku obce,
ostatní pozemky okolo domu jsou na LV okresního
úřadu. Komise stavební i hospodářská doporučují
dům prodat, neboť chátrá a obec jej v současné
době nehodlá opravovat. Rada navrhuje
v jednáních o prodeji pokračovat přes realitní
kancelář, členové ZO s tímto souhlasí.

Starosta seznámil členy zastupitelstva s tím,
že vzhledem k přidělené dotaci na rekonstrukci
základní školy je třeba stanovit funkci stavebního
dozoru. Navrhuje pana Libora Antoše, musíme s ním
uzavřít mandátní smlouvu na inženýrské činnosti
spojené s rekonstrukcí ZŠ. Odměna bude činit 0,7%
z ceny akce bez DPH. Zastupitelé s uzavřením
mandátní smlouvy s panem Antošem souhlasili.

Cesta k fotbalovému hřišti - měla by se vybudovat
na odkoupeném pozemku od pana Janulíka,

v rozpočtu je na ni 300.000,- Kč. Podle nejnovějších
propočtů tato částka nebude stačit. Od Silničních
staveb máme dvojí rozpočet: na cestu zhotovenou
ze zámkové dlažby ve výši 750.000,- Kč a na cestu
asfaltovou ve výši 650.000,- Kč. Je dohodnuto
zaplacení v roce 2005 s DPH 5%. Členové ZO
odhlasovali uzavření smlouvy se Silničními stavbami
a.s. za cenu do 650.000,- Kč s termínem dokončení
do 30.4.2004 a s dobou splatnosti v roce 2005.

Sociální zařízení na koupališti a kanalizace -
- místostarosta informoval, že je nutné jeho
vybudování do 30.4.2004, jinak nám hygienici
nepovolí provoz koupaliště. Problém je v tom,
že v rozpočtu jsme počítali s částkou
650.000,- Kč. K realizaci vyzveme firmy Stavos a
Tovopterm. Ing. Fučík vysvětlil, že původně
navržená zděná stavba by byla realizovatelná
za částku asi 1,5 mil. Kč, proto navrhuje dát nové
buňky odpovídající hygienickým předpisům
za cenu maximálně 1,1 mil. Kč. Výhodou by byla
i jejich snadná přemístitelnost v případě dalších
úprav na koupališti v budoucnosti. Splašková
kanalizace by se dala vybudovat za cenu
do 390.000,- Kč. Vše s termínem dokončení
do 30.4.2004. Bylo odsouhlaseno uzavření
smlouvy se Stavosem Brno na vybudování
sociálního zařízení na koupališti za cenu
do 1.100.000,- Kč a také uzavření smlouvy s firmou
Tovopterm na vybudování čerpání splašků
ze sociálního zařízení za maximální cenu 390.000,- Kč,
obojí s termínem dokončení do 30.4.2004.

Odměna obřadníkům a dalším, kteří zajišťují
svatby a vítání občánků. Starosta sdělil, že přestalo
platit nařízení MV, podle něhož byly odměny
vypláceny doposud, nyní rada navrhuje,
aby zaměstnancům OÚ a uvolněným zastupitelům
byla odměna vyplácena ze sociálního fondu,
ostatním aktérům obřadů formou dohody,
což členové ZO schválili.

V tomto bodě starosta seznámil s výsledkem
hospodaření a s výsledkem inventarizace za minulý
rok. Nebyly zjištěny žádné rozdíly. Zastupitelé vzali
tuto zprávu na vědomí.

Člen zastupitelstva Ing. Chloupek se zeptal, jaký
je stav ve vypracování nového systému podpory
sociálně potřebným občanům, který měla
zpracovat komise hospodářská a sociální. Starosta
odpověděl, že zatím se tento problém nezačal řešit.

V diskusi z řad občanů vystoupil pan
Ing. Benáček s dotazem, zda v souvislosti se
stavbou cesty k fotbalovému hřišti nemusí být
zpracována změna územního plánu. Starosta
odpověděl, že problematiku jsme konzultovali,
změna územního plánu být nemusí. Dále
Ing. Benáček upozornil, že bude požadovat
příspěvek na stavbu plotu z důvodu odhlučnění jeho
domu a pozemku.

Návrh usnesení 9. zasedání Zastupitelstva obce
přečetl pan Ing. Zdeněk Trnka a odsouhlasilo ho
všech 15 přítomných členů ZO.

Mgr. Mareš poděkoval přítomným za účast a
ukončil zasedání ve 21:45 hodin.

Zapsala: Ivana Pešková
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Rada obce
Rada obce (dále jen RO) zasedala celkem

dvakrát, a sice na 30. a 31. zasedání.
Projednávala a řešila následující záležitosti:
• schválila postupně vydání Střelického

zpravodaje č. 3 (březen) 2004,
• ve spolupráci se stavební komisí opět řešila řadu

žádostí ke stavebním aktivitám našich občanů,
• ČOV: práce pokračují, ale nepřízeň počasí je

velká; propojovací potrubí mezi objekty jsou
téměř hotova, podle počasí se mají začít
budovat komunikace v areálu ČOV,

• u III. změny územního se rozeběhlo
schvalování její konečné fáze, a to fáze
návrhu, kdy byl návrh podle schváleného
zadání rozeslán povinným organizacím a jeho
veřejné projednání s dotčenými organizacemi
a s občany se bude konat dne 31.3.2004
v budově Obecního domu ve Střelicích
v 15:00 hodin; bude o tom vyvěšena na ÚT
veřejná vyhláška, která podrobně informuje
o termínech průběhu bude vyvěšena od 4.3.
do 5.4.2004,

• konečný návrh zněn č. II ÚPN SÚ Střelice byl
schválen na 9. zasedání ZO dne 5. 2.2004
obecně závaznou vyhláškou č. 1/2004,
která nabyla platnosti po 15. dnech vyvěšení
na ÚT dne 21.2.2004,

• k dopravnímu systému IDS se sbírají
připomínky od občanů i organizací a již jich
několik došlo; tyto mají být co nejdříve
projednány na jednání starostů obcí v rámci
obce s rozšířenou působností Šlapanice
v Brně; projednání se zúčastní zástupci JMK
a JMK-Kordis;

• pro mezinárodní spolupráci v rámci programu
Partnerství pro Evropu obyvatel jsme spolu
s městy Oslavany a Velká Bíteš a s obcemi
Malhostovice a Strážek založili neformální
zájmové sdružení s pracovním názvem „5T“;
proběhlo další jednání na vyšší úrovni v Itálii,
navázal se přímý kontakt s další obcí;
uskupení 5T ve spolupráci s dalšími našimi
obcemi, s JMK, s organizací RegionServis,
M&C a dalšími subjekty připravuje na srpen
konání konference o partnerství s obcemi
z Itálie na téma pohybem ke zdraví zaměřené
na budování cyklotras, která se má konat
v Oslavanech; na její konání se bude podle
vypracovaného projektu žádat dotace od EU,

• auditor, který vykonával v prosinci u nás
tzv. předaudit, nás upozornil, že je třeba
všechny dotace, které se poskytly a
v budoucnu poskytnou organizacím
na kulturní a jiné akce, mít od těchto
organizací vyúčtovány doložením kopiemi
účetních dokladů z nákladů na tyto akce,
j inak se vystavuje obec nebezpeč í
nesplnění podmínek finančního auditu;
proto obec oslovila všechny organizace,
které takovou dotaci obdržely, aby tak
učinily, což se stalo; ve dnech 9. a 10.2.2004
proběhl účetní audit finančního hospodaření
naší obce a výsledek je audit bez výhrad,
což je zásluha hlavně odbornosti a pečlivosti
naší ekonomky paní Haasové,

• ve věci požadavku občanů z Nebovidské
ul. ohledně zdejší kanalizace byla ve středu
4.2.2004 provedena kontrola pracovníky VAS,
a.s.; byla provedena navíc i naproti
Kroupovým (na jejich požadavek) v prostoru
obchodního domu Satov a u Keprtových; VAS,
a.s. zaslala obci dopis, kde situaci popisuje a

dokládá geometrický plánek situace; výsledek
je, že kanalizace je v pořádku i s výškovými
poměry napojených občanů, ale za extrém-
ních podmínek při intenzivních deštích může
nastat problém; občané obdrží kopii odpovědi
VAS i s doporučenými opatřeními,

• pan Mgr. Petr Karmazín, Vršovická 1 nabídl
obci ke koupi své pozemky u druhého kanálku
tzv. černého chodníčku u dráhy, zájem obce
kupit tyto pozemky je, ZO doporučili je
v současné době z finančních důvodů
nekupovat a dále s p. Karmazínem jednat,

• kdo sleduje pravidelně naše obecní WWW
stránky, jistě zaregistroval nepěknou polemiku
v Komentářích, která tam vznikla; ZO se
nad tímto stavem zamyslelo a dospělo
k názoru zatím komentáře ponechat
v nezměněné podobě a sledovat vývoj
polemik; s odstupem času bude ZO o této věci
opět jednat,

• na JMK byla podána žádost o dotaci
na ochranné vybavení naší zásahové
jednotky SDH ochrannými a věcnými
pomůckami; loni bylo totiž hejtmanem JMK
p. Ing. Juránkem avizováno vypsání
dotačního titulu speciálně pro materiální
pomoc SDH na obcích JMK na rok 2004,
takže bychom nechtěli v tomto ohledu zaspat,

• RO byla upozorněna na nutnost provedení
nátěrů oken apod. na objektu márnice a bude
se tím dále zabývat,

• Ministerstvo financí ČR oznámilo obci,
že obec získala dotaci 14,7 mil. na tolik
potřebnou opravu a rekonstrukci naší ZŠ,
urychleně se dodaly předepsané doklady a
vyřizuje se vlastní přidělení financí na čerpací
účet na tuto akci,

• byly určeny neinvestiční výdaje na žáka ZŠ, a
to 1871,- Kč, obcím budeme účtovat 1870,- Kč,

• RO č. 30 schválila termín a obsah zasedání
ZO č. 9, které se konalo dne 5.2.2004 a
v tomto zpravodaji vám přinášíme podrobnosti
z jeho jednání.

• v sále Obecního domu ve Střelicích a
proběhla ve dnech 21.2. - 29.2.2004 velmi
úspěšná výstava soukromé sbírky fotografií
našeho občana Milana Coufala o událostech
v naší obci z let 1895 - 1979; velmi mu
děkujeme; přispěla velmi k obohacení znalostí
nejen naší starší, ale zejména i naší mladší
generace o historii naší obce.

Luděk Sklenář

Zpráva o bezpečnostní situaci
Na základě Nařízení vlády ČR číslo 397/92 Sb.

ze dne 10.6.1992, dle ustanovení § 3 odstavce 1,
předkládám Obecnímu úřadu ve Střelících
„Zprávu o bezpečnostní situaci v katastrálním
území obce Střelice za rok 2003“.

Obvodní oddělení policie České republiky
Rosice v průběhu roku 2003 vykonávala územní
působnost ve 29 obcích na celkové rozloze
21 144 ha a počtu 28 079 obyvatel. V tomto roce
na teritoriu uvedených obcí bylo spácháno a policií
OOP Rosice šetřeno celkem 642 trestných činů,
což je nárůst oproti minulému roku o 6 trestných
činů. Z tohoto počtu se orgánům policie podařilo
objasnit 255 případů, t.j. 39,72 %. Mimo činnosti
na úseku trestního řízení v uvedené oblasti bylo
šetřeno 468 přestupků, což je ve srovnání s rokem
2002 nárůst o 65 přestupků, kde se podařilo
objasnit 294 případů, t.j. 62,8 %. Při plnění úkolů
na úseku dopravní služby bylo příslušníky policie
zadrženo 180 řidičů, kteří požili před jízdou
alkoholické nápoje. Nutno zdůraznit, že 85 případů
požití alkoholu před jízdou bylo realizováno
v období konání závodů GP ČR a přestupci byli
cizinci. Za přestupky v dopravě bylo uloženo
celkem 1288 blokových pokut v celkové částce
355.200,- Kč. Nárůst zjištěných přestupků
v dopravě byl ovlivněn zejména častějšími a
rozsáhlejšími dopravně bezpečnostními akcemi,
které v průběhu roku 2003 byly provedeny.
Při ochraně veřejného pořádku, majetku a zdraví
osob bylo blokově řešeno 20 přestupků v celkové
částce 4.800,-Kč, dalších 118 přestupců bylo
po prošetření a zadokumentování přestupku
oznámeno k projednání příslušným správním
orgánům. Skupina dopravních nehod Okresního
ředitelství PČR Brno-venkov v uplynulém roce
řešila na teritoriu PČR Obvodního oddělení Rosice
celkem 377 dopravních nehod. Při těchto
dopravních nehodách došlo v 7 případech
k usmrcení osob, dále 9 osob bylo těžce zraněno
a 97 lehce. Způsobená hmotná škoda při těchto
dopravních nehodách dosáhla částky
21 769 300,- Kč. Na úseku dopravní nehodovosti
ve všech sledovaných ukazatelích došlo v roce
2003 k poklesu. Na výše uvedeném počtu
spáchaných deliktů se obec Střelice podílí
následujícími počty případů: Za rok 2003 bylo
na teritoriu obce šetřeno celkem 38 trestných činů.

Dva výlety do minulosti Střelic
V posledním únorovém týdnu měli zájemci

možnost zhlédnout v sále obecního domu velmi
zajímavou výstavu fotografií, kterou připravil pan
Milan Coufal (s instalací mu pomáhali pánové
Mach, Brückner a Pazourek). Cenným koníčkem
pana Coufala je shromažďování dobových
fotografií se střelickou tematikou. Tyto fotografie
následně převede pomocí skeneru do počítačové
podoby, upraví a vytiskne v rozměru A4.
Na výstavě jich představil na tři stovky a vymanil
tak z hlubin zapomnění mnohé cenné okamžiky
z historie Střelic.

Fotografie zachycují období v rozsahu asi sta
let, poslední je z roku 1979. Vidíme na nich
jednak domy, např. i poslední chalupu
s doškovou střechou, ale i někdejší i dosud žijící
občany v soukromí i jejich spolkový a
společenský život (hasiči, sokoli, orli, odvody,
církevní slavnosti aj.). Výstava připomíná
i někdejší živnostníky či učitele místní školy.

Cenné jsou i fotografie zobrazující dobové
dokumenty: plakáty, poválečné potravinové lístky,
lístky na oděvy (tzv. „body“), platidla apod.

Neprohloupil ten, kdo přišel - a návštěvníků
bylo opravdu hodně. Jednalo se totiž o velmi
zdařilou výstavu, jež nesporně obohatila kulturní
život naší obce.

Druhá výstava se uskutečnila v nedě l i
22. února v místním muzeu. Jednalo se vlastně
o další pokračování v sérii výstav mapujících
vývoj střelického domovního fondu a zástavby
Střelic, tentokrát z let 1921 - 1924. O vysokou
dokumentární hodnotu se zasloužil pan
Ing. Václav Dlapka, vedoucí muzea, s tiskem a
převedením do Wordu mu účinně pomáhala paní
Miroslava Matějková.

I tato výstava se těšila zaslouženému zájmu,
stejně jako obdobné předchozí výstavy. Přejme
si všichni, aby jejímu autorovi vydrželo jeho úsilí.
A přece ještě něco na závěr: je škoda,
že pro rozsáhlost materiálů je nelze vystavit
všechny pohromadě. Možná by si zasloužily
i vydání v podobě knihy.

Jindřich Mareš
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Rozpočet obce na rok 2004
Rozpočet obce Střelice na rok 2004, který byl schválen na 8. zasedání Zastupitelstva obce dne 18.12.2003.

Příjmy (v tisících Kč)
Daňové 17 680,0
DPFO ze závislé činnosti 3 300,0
DPFO ze SVČ 1 100,0
DPFO vyb. srážkou 200,0
DPPO 3 400,0
DPPO za obce 1 290,0
DPH 5 400,0
Správní poplatky 650,0
Poplatky za znečišťění ovzduší 5,0
Poplatek za sběr a svoz komunálního odpadu 730,0
Poplatky ze psů 35,0
Poplatky za užívání veřejných prostranství 10,0
Poplatek z VHP 60,0
Daň z nemovitosti 1 500,0

Přijaté dotace 15 064,1
Dotace ze státního rozpočtu - souhrnný dotační vztah:
výkon státní správy (1119,1 tis. Kč) +
+ školství (540 tis. Kč) tj. 1221,- Kč na 1 žáka ZŠ i MŠ 1 659,1
Dotace účelové pro ZŠ, přísp. org. na I. Q-mzdy, odvody 2 750,0
Dotace z SFŽP - ČOV 2 655,0
Dotace z SFRB - bytový dům 1 000,0
Dotace z SFRB - DPS 7 000,0

Kapitálové 1 200,0
Příjmy z prodeje bytů 1 200,0

Nedaňové 3 097,1
Příjmy z pronájmu pozemků 3,0
Přijaté sankční platby 100,0
Příjmy z činnosti knihovnické - půjčovné 15,0
Příjmy z kulturní činnosti 6,0
Příjmy z rozhlasu - hlášení v MR 5,0
Příjmy ze služeb sdělovacích prostředků - zpravodaj 20,0
Příjmy z bytového hospodářství - služby, nájemné 80,0
Příjmy z pronájmu nebytových prostor 420,0
Příjmy z pronájmu stožáru VO 3,1
Příjmy pohřebnictví - pronájem chladírny, poplatky za hroby 60,0
Příjmy z VHP - veřejně prospěšné účely 20,0
Příjmy - materiál na odpady (pytle) 5,0
Příjmy - příspěvek na likvidaci odpadu z EKO-KOMU 145,0
Příjmy - pečovatelská služba - obědy důchodci 500,0
Příjem z umístění zařízení na ZŠ - Český Mobil 80,0
Příjmy z činnosti místní správy - za poskytované služby 780,0
Příjmy z finančních operací - úroky 200,0
Ostatní nedaňové příjmy 5,0
Splátky půjček FRB 650,0

Financování 3 626,8
Financování z vlastních zdrojů (zůstatek daru z bytového družstva) 2 440,0
Financování vlastní zdroje 511,8
Návratná fin půjčka ze SFŽP na ČOV 675,0

Příjmy  celkem  40 668,0

Výdaje (v tisících Kč)
Výkup pozemků - Konicar, Raždík, U Nádraží, hřiště 545,0
Pozemní komunikace - Trpín, J. Svobody, zimní údržba 4 698,0
Stavba cesty ke hřišti 300,0
Příspěvek na IDS 150,0
Pitná voda - vodovod Nebovidská 1 300,0
Kanalizace a ČOV 4 700,0
Příspěvek ZŠ, přísp. org. - mzdy, odvody, I. Q. 2 750,0
Příspěvek na neinvestiční výdaje ZŠ, př. org. včetně odpisů 1 350,0
Příspěvek na digestoř 100,0
Knihovna - provozní výdaje 360,0
Muzeum - provozní výdaje 60,0
Záležitosti kultury 100,0
Příspěvek církvi 120,0
Poplatky za rozhlas a televizi 17,0
Záležitosti sdělovacích prostředků - zpravodaj 26,0
SPOZ - vítání občánků 60,0
Příspěvky TJ Sokol 50,0
Koupaliště - kanalizace, sociální zařízení, vč. smlouvy 650,0
Bytové hospodářství - bytový dům 1 500,0
Investiční půjčky obyvatelstvu z FRB 200,0
Veřejné osvětlení - materiál, práce 500,0
Pohřebnictví - pronájem WC, úklid 37,0
Sběr a svoz nebezpečných odpadů 130,0
Sběr a svoz komunálních odpadů 1 000,0
Ostatní nakládání s odpady 5,0
Péče o vzhled a veřejnou zeleň 300,0
Sociální dávky - příspěvek na individuální dopravu 20,0
Neinvestiční příspěvek ÚSP 3,0
Dům s pečovatelskou službou 10 294,0
Pečovatelská služba - obědy důchodci, rozvoz 650,0
Požární ochrana - provozní výdaje 350,0
Místní zastupitelské orgány - mzdy, cestovné, školení, telef. poplatky 1 500,0
Činnost místní správy - materiál, telef. poplatky, energie,
školení, cestovné, mzdy, odvody, ostatní služby 5 000,0
Mezinárodní spolupráce Itálie 50,0
Finanční operace - bankovní poplatky 20,0
Daň z příjmu 1 290,0
Finanční vypořádání minulých let 20,0
Ostatní činnosti 13,0
Rezerva 450,0

Výdaje celkem 40 668,0

Z tohoto počtu bylo objasněno 6 případů, což je
15,8 %. V minulém roce se jednalo převážně
o majetkové trestné činy, kdy největší
problematikou bylo vloupání do motorových
vozidel (9 případů) a krádeže těchto vozidel
(2 případy). Ve 14 případech se jednalo o trestnou
činnost vloupání do restaurací, obchodů a jiných
objektů. V neposlední řadě došlo k vloupání
do 4 rodinných domků a bytů, 3 novostaveb a
4 rekreačních chat. Násilná trestná činnost byla
zastoupena trestným činem ublížení na zdraví,
a to v 1 případě, dále byl šetřen 1 případ požáru
kůlny. Ostatní trestná činnost je složena z běžných
deliktů, jako zanedbání povinné výživy,
poškozování cizí věci, zpronevěra a podvodné
jednání. V průběhu roku byl šetřen jeden případ
sebevraždy. Na úseku přestupkového řízení bylo
řešeno celkem 28 přestupků a opět se jednalo
o drobné majetkové delikty a přestupky na úseku
občanského soužití a veřejného pořádku. Menší
část přestupků byla v oblasti ostatních přestupků
zahrnutých v Zákoně o přestupcích č. 200/90 Sb.
ve znění pozdějších novel a doplňků. Policisté

Obvodního oddělení Rosice v roce 2003 zadrželi
ve Střelicích 4 řidiče, kteří řídili motorové vozidlo
pod vlivem alkoholu. Mimo ostatní činnost,
kterou provádí policisté Obvodního oddělení, bylo
v minulém roce vyřízeno v obci celkem 112 dalších
čísel jednacích, kdy se jedná převážně o šetření
pro potřeby soudů, ostatních útvarů policie v rámci
celé republiky a dožádání jiných státních úřadů a
institucí. V průběhu roku 2004 bude činnost policistů
Obvodního oddělení Rosice směřována nadále
ke zvýšené prevenci v oblasti dozoru nad silničním
provozem, kde budou provedeny rozsáhlé
dopravně bezpečnostní akce, které by v konečném
důsledku měly zmírnit následky a počty dopravních
nehod. Taktéž v roce 2004 se očekává novelizace
zákona o provozu na pozemních komunikacích
č. 361/2000 Sb., kde dojde k razantnímu zpřísnění
postihu pachatelů přestupků v dopravě. Současně
je před projednáním návrh nového trestního
zákona, který v řadě oblastí upravuje nové skutkové
podstaty trestných činů a u stávajících dochází
k navýšení trestní sazby za spáchané činy.

mjr. Miroslav Kramoliš, vedoucí oddělení

Dodatečná úprava rozpočtu...
...pro rok 2003.
Zastupitelstvo obce na svém 9. zasedání dne

5.2.2004 schválilo dodatečnou úpravu rozpočtu
pro rok 2003.

Příjmy (v tisících Kč) snížení o 2 852,0
Snížení dotace pro ZŠ -603,0
Zvýšení dotace SFŽP na ČOV 2 194,0
Snížení dotace SFRB na bytový dům -1 972,0
Snížení dotace SFRB na DPS -2 471,0

Financování z vlastních zdrojů zvýšení o 90,0
Financování - půjčka SFŽP zvýšení o 558,3

Výdaje (v tisících Kč) snížení o 2 203,7
Snížení výdajů - příspěvku ZŠ -603,0
Zvýšení výdajů na ČOV 2 752,3
Snížení výdajů na bytový dům -1 972,0
Snížení výdajů na DPS -2 381,0

Veškeré investiční výdaje, na které byla
poskytnuta účelová dotace musí být v rozpočtu
ve výši 100% tzn. jen do výše poskytnuté dotace.
Čerpání výdajů na ČOV a tím i dotace v příjmu
byly vyšší než bylo plánováno, proto se rozpočet
zvyšuje, naopak u bytového domu, DPS a
příspěvku ZŠ bylo čerpání výdajů i dotace
v příjmu nižší, proto se rozpočet snižuje.

Po těchto úpravách činí rozpočet pro rok 2003:
Na straně příjmů 67 768,4 tis. Kč
Na straně výdajů 67 768,4 tis. Kč

Haasová Miroslava
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Zajímavost pro bystření mysli

Řešení hádanek z minulého čísla:
První příklad:
Když Jana koupila fotoaparát za 600,- Kč, koupila

jej za cenu o 100,- Kč vyšší, a tedy o 20% dráž,
než za něj Karel tenkrát dal. Zvednutí ceny
u fotoaparátu Josefa bylo oproti Janě též o 20%
(ze 600,- Kč) a tedy o 120,- Kč. Takže Karel dal
za fotoaparát 600+120= 720,- Kč.

Druhý příklad:
Označme si tuto dobu v rocích jako x. Takže,

když otec zestárne o x roků, tak Vlasta i Marek
zestárnou oba také o x let a navíc součet jejich stáří
má být rovný stáří jejich otce. Takže si na to
sestavíme rovnici:

60 + x = 22 + x + 28 + x
60 + x = 50 + 2x

x = 10
Takže za 10 let bude otci 70 let, Vlastě 32 a

Markovi 38 let. Součet věků Vlasty a Marka je 70 a
to je věk otce.

Třetí příklad:
Když se trambus a osobní automobil setkají

nebude blíže k Brnu žádné z těchto vozidel, protože
jsou oba od Brna stejně daleko.

Předkládáme Vám opět další tři zajímavé a
jednoduché odpočinkové hádanky.
1. Jak dlouho budete muset vařit 10 vajec

natvrdo, když do kastrůlku se vejde jen 6 vajec a
jedno vajíčko se vaří 10 minut?

2. Anna říká: „Tuto knihu napsal č lověk,
který je jediným bratrem dcery matky mého otce.“
Kdo je autorem uvedené knihy?

3. Magda s Vlastou a Tadeáš s Petrem jsou
vášniví čtenáři. Mají podivný zvyk předhánět se
v tom, kdo z nich přečetl nejvíce knih. Víme,
že Magda přečetla více knih než Vlasta, zatímco
Petr přečetl více knih než Magda. Vlasta však
přečetla více knih než Tadeáš. Kdo z nich tedy
přečetl nejvíce knih?

Takže hodně úspěchů při řešení.
Luděk Sklenář

Upozornění pro občany
Svazek vodovodů a kanalizací stanovil pro rok

2004 výši ceny vodného 21,60 Kč a stočného
21,90 Kč za jeden krychlový metr vody.

Řeči o jazyce III
Již jen dva měsíce nás dělí od vstupu do Evropské

unie. Stále aktuálnější je tedy i znalost cizích jazyků.
To proto, že bychom se asi rádi chtěli domluvit
s novými „evropskounijními“ spoluobčany. Možná se
někdo sám pro sebe ptá, kolik by měl zvládnout
pro takovouto příležitost slovíček.

Odpověď není úplně jednoduchá, ale k něčemu
se snad přece jenom dobereme. Slovní zásoba
moderního jazyka obsahuje asi čtvrt milionu slov,
možná o něco více, přesné číslo nikdo neví. Je jasné,
že takovéto kvantum slov nezná a nezvládne ani ten,
pro koho je daný jazyk jazykem mateřským. Slovní
zásoba jazyka je navíc neustále obohacována novými
slovy, mnohá slova ale zároveň zastarávají a zanikají.
Jistá část slov přetrvává ve slovní zásobě věky, jsou to
ta slova, která pojmenovávají nejzákladnější
skutečnosti, s nimiž se setkáváme (otec, matka,
slunce, voda atp.). Je jich něco mezi šesti až osmi
sty a říkáme jim základní slovní fond. Ale ten by nám
ještě k širšímu dorozumění nestačil. Snad by nám
umožnil koupit si chleba, vodu nebo párek v rohlíku.
Pokud chceme reagovat na běžné záležitosti, jež nás
potkávají, potřebujeme k tomu asi 2000 slov.
A samozřejmě i základní znalost gramatiky cizího
jazyka, např. bychom měli umět používat slovesa
alespoň v přítomném čase. Vezmeme-li v úvahu,
že se jedno slovíčko běžný žák učí minutu, pak byste
cizí jazyk pro dorozumění zvládli za nějakých 35 hodin.
Ale tak lehké to určitě není. Abyste se však dorozuměli
opravdu dobře, potřebujete znát asi 8000 slov cizího
jazyka a velmi slušně jeho gramatiku.

Přijedete-li do cizí země např. jako turisté a znáte-
-li daleko méně, než jsme výše naznačili, nebojte se
místních na něco zeptat, jestliže si nevíte rady.
Většinou se setkáte s ochotou, navíc tázaní jsou
obvykle potěšeni, že se snažíte o jejich mateřštinu a
chyby - i velmi hrubé - velkoryse přehlédnou a pomalu
za pomocí kombinace slov v základních tvarech,
gestikulace, mimiky a jakéhosi divošského tance vám
sdělí potřebné. A příliš si svůj projev nepřipravujte.
Proč? Uvedu příklad z vlastní zkušenosti. Kdysi jsem
potřeboval v zahraničí jakousi informaci, žádný
tlumočník z češtiny široko daleko nebyl, místní jazyk
jsem ovládal tak řečeno „z rychlíku“. Ale dal jsem
dohromady poměrně složitou otázku. Pravděpodobně
i téměř bez chyb. Několikrát jsem si ji polohlasně
předříkal a přistoupil k akci. Tázaný se domníval,
že jeho mateřštinu znám dokonale a odpověděl mi
plynule a rychle, takže jsem na tom byl stejně jako
před dotazem.

Hovořili jsme doposud o tom, kolik slov
potřebujeme znát pro dorozumění v cizím jazyce.
Možná by vás zajímalo, kolik slov známe z vlastního
jazyka. Podivíte se, že jich není příliš mnoho. Běžně
v životě užíváme nanejvýš 2000 slov. Zkuste
zavzpomínat třebas na běžné rozhovory doma,
teprve pak si uvědomíte, že je tomu tak.
V jazykovědných knihách se tvrdí, že středoškolák
je schopen v jazykovém projevu užít asi 8000 slov.
Množství slov, která je jedinec schopen využít,
se říká aktivní slovní zásoba. Ta je u každého jiná.
Např. W. Shakespeare ve svých hrách užil okolo
dvaceti tisíc slov, snad i proto se stal kulturním
velikánem lidských dějin, ale nejen proto: ve svých
hrách totiž hovořil o problémech, které jsou živé dodnes.

Kromě aktivní slovní zásoby rozlišujeme ještě
pasivní slovní zásobu, tj. slova, která sice nikdy
ve svém jazykovém projevu neuplatníme, ale kterým
rozumíme. Je jich asi čtyřicet tisíc. Takže ze slovní
zásoby své mateřštiny ovládáme ani ne pětinu.

Jindřich Mareš

Školní ples
Letošní ples Základní školy a SRPZŠ

ve Střelicích byl ve znamení slunečnic a růží.
Zahájení odtančily květy nejkrásnější, žáci a
žákyně z 9. ročníku. Polonézové kreace sestavila
a s tanečníky připravila paní učitelka Alena
Coufalová. Její kolegyně paní učitelky Dagmar
Teplá a Marcela Procházková zpestřily ples
předtančením dětí z kroužku country tanců. Díky
patří všem sponzorům, kteří jakýmkoliv
způsobem přispěli do tomboly i jinak.

Pohádky
V hodinách slohu jsme psali práce na téma:

Zmodernizované pohádky upravené do dnešní
podoby. Dvě z nich vám nabízíme k přečtení.

O Koblížkovi
V malé chaloupce u lesa žili babička a dědeček.

Jednoho krásného dne dostali chuť na něco
dobrého. Rozhodli se, že si zajedou do města koupit
koblížek. Nasedli do auta a jeli. V supermarketu
koupili ten nejmenší, protože měli málo peněz.
Nevěděli však, že je kouzelný. Po cestě museli nutně
zastavit, protože píchli kolo. V tom náhle koblížek
vyskočil otevřeným oknem a kutálel se, až se z něho
cukr sypal. Děda s babičkou byli smutní, že budou
hlady. Koblížek se kutálel a zpíval si. Koho přeperu
toho sežeru. Potkal zajíce, který měl na koblížka
chuť, ale koblížek ho přepral a sežral. Tak se stalo
i s medvědem, dokonce i chytrou lišku převezl.
Vsadil se s ní, že neumí udělat kotoul. Když liška
udělala kotoul, koblížek otevřel pusu a ona vklouzla
přímo do jeho tlamy. Koblížek byl už tak velký,
že sotva chodil. Náhle zakopl o větev a kutálel se a
kutálel, až se dokutálel k domečku babičky a
dědečka. Ti měli velkou radost, že koblížka vidí a
celý týden si na něm pochutnávali.

Recept: 20dkg hladké mouky, 1 vejce, cukr,
mléko, droždí, 1 lžička usušené masožravé rostliny.

Markéta Koblížková, žákyně 4. B

Školní olympiády
Základní školství seznamuje děti se všemi

oblastmi lidského vědění na elementární úrovni.
Jsme „lidé různí“ a každého zajímá něco jiného,
v něčem je dobrý. To platí u dětí dvojnásob.

Vybírají si, zkouší, zaměřují se určitým směrem
zájmů. Díky soutěžím mohou změřit síly se svými
vrstevníky a rozšiřují si obzor znalostí v daném
oboru. K tomu slouží školní olympiády
z jednotlivých předmětů. Nepatří zrovna
k nejsnadnějším. V letošním školním roce se
zúčastnil matematické olympiády žák Jan
Otoupalík z IX. B. Po úspěšném zvládnutí školního
kola byl pozván do okresního kola ve Šlapanicích,
které proběhlo 28.1.2004. Z 30 účastníků se
umístil na krásném 7. místě. Na soutěž ho
připravila paní učitelka Jitka Brimová.
Dne 17.2.2004 proběhlo okresní kolo olympiády
z dějepisu, kde základní školu reprezentovaly
žákyně Marie Rybová z VIII. A a Gabriela
Dvořáková z VIII. C. Okresní soutěže v Ivančicích
se zúčastnilo 38 dětí, nejvyšší dosažený počet
bodů byl 129. Marie Rybová se umístila
s poč tem 109,5 bodu na velmi pěkném
10. místě a Gabriela Dvořáková s počtem
74,5 bodu obsadila 27 místo. Všem srdečně
blahopřejeme k umístění.


